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Protokół Nr XV/07 
z Sesji Rady Gminy Orchowo zwołanej na dzień 29 listopada 2007r.                                                      

w Sali Posiedzeń Urzędu Gminy. 
 
Otwarcia XV/07 Sesji Rady Gminy Orchowo dokonał Przewodniczący Rady Gminy Hieronim 
Adamczyk – „Otwieram XV Sesję Rady Gminy Orchowo”. Następnie powitał radnych, zaproszonych 
gości oraz przedstawicieli prasy lokalnej, jak w liście obecności stanowiącej załącznik nr 1, 2 do 
niniejszego protokołu.  
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w Sesji uczestniczy 15, więc Rada Gminy 
jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków.  
Sesja rozpoczęła się o godz. 14.05, a zakończyła o godz. 17.30. 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zapytał, czy Radni mają jakieś uwagi lub chcą 
zgłosić wniosek o zmianę przedstawionego porządku obrad dzisiejszej sesji. 
   
Radny Ryszard Świtek zaproponował aby zaznaczyć w porządku obrad punkt, w którym  będą mogli 
zabrać głos przedstawiciele rodziców szkół, które mają zostać przekształcone w filie, przybyli na 
sesję. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk wyjaśnił, że przedstawiciele rodziców, którzy przybyli na 
sesję będą mogli zabrać głos podczas omawiania pkt 6 dotyczącego wyrażenia opinii o wniosku Wójta 
Gminy dotyczącego reorganizacji oświaty w gminie, który przewiduje dyskusje na ten temat. 
 
Wobec braku innych uwag i propozycji zmiany porządku obrad ze strony Radnych Przewodniczący 
Rady Hieronim Adamczyk poinformował, iż podczas obrad XV/07 Sesji Rady obowiązuje porządek 
obrad przedstawiony wcześniej w brzmieniu jak niżej: 
 

1.  Otwarcie XV/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
2.  Stwierdzenie kworum. 
3.  Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Gminy nr XIV/07 z dnia 25 października 2007r. 
4.  Informacje Przewodniczącego Rady.  
5.  Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
6.  Wyrażenie opinii o wniosku Wójta Gminy dotyczącego reorganizacji oświaty w gminie.  
7.  Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  - druk nr 91 
      2) w sprawie obniżenia średniej ceny 1q żyta przyjmowanej jako podstawie do obliczania 
          podatku rolnego na obszarze Gminy Orchowo – druk nr 92, 
      3) w sprawie ustalenia wysokości stawek procentowych opłat adiacenckich  – druk nr 93, 
      4) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Orchowo nieruchomości   
          działek o nr 49/25 i 73/14 o łącznej powierzchni 0,6084 ha. – druk nr 94,  
      5) w sprawie zmiany treści uchwały Nr XIII/80/07 Rady Gminy Orchowo z dnia 27 września 

      2007r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Słowikowo – Rękawczyn  
       –  druk 95 

      6) w sprawie zmiany treści uchwały Nr XIII/81/07 Rady Gminy Orchowo z dnia 27 września  
      2007r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Osówiec i Suszewo  
      – druk nr 96, 

      7) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2007 – druk nr 9. 
      8.  Interpelacje i zapytania radnych. 
      9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
      10. Wnioski, problemy wsi, informacje. 
      11. Zakończenie XV/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
 
Ad. pkt 3) Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Gminy nr XIV/07 z dnia 25 października  2007r. 
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Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby protokół Nr XII/07 z dnia 25 października 2007r. 
został przyjęty bez odczytania. Stwierdził, że był on wyłożony do wglądu radnych w biurze Rady 
Gminy i mieli oni możliwość zapoznania się w/w protokołem, a ponieważ nie zgłoszono do niego 
żadnych uwag wniósł o jego przyjęcie.  
 
Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z 
poprzedniej sesji, bez odczytywania. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, za przyjęciem protokołu głosowało 15 Radnych. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk stwierdził, że protokół Nr XIV/07 z dnia 25 października 
2007r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. pkt 4) Informacje Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk przedstawił następujące informacje: 
 

W dniu 26 października uczestniczył w szkoleniu dla Przewodniczących Rad powiatu, 
gmin i miast zrzeszonych w Wojewódzkim Ośrodku Kształcenia i Studiów Samorządowych 
w miejscowości Żerków koło Jarocina. Głównym tematem szkolenia był budżet na 2008r – 
wybrane problemy, w tym prace nad projektem uchwały w organie stanowiącym . 
Wykładowcą był Pan Prezes RIO w Poznaniu – Pan Mieczysław Klupczyński. Po szkoleniu 
ok. godz. 17.00 odbyło się zwiedzanie nowoczesnej hali sportowej i boiska ze sztuczną 
nawierzchnią przy gimnazjum oraz muzeum Adama Mickiewicza w Śmiełowie. Polecił 
zebranym odwiedzenie muzeum z uwagi na bogate i piękne zbiory, dotyczące życia i 
twórczości naszego wielkiego poety. 
 
 Z kolei dnia 8 listopada brał udział w spotkaniu z Gminnym Zarządem OSP i 
Naczelnikami poszczególnych straży na zaproszenie komendanta straży – Romana Szargana. 
W spotkaniu uczestniczyli również Pan Wójt Gminy, Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty i 
Pan Przewodniczący Komisji Rolnictwa. 
W imieniu Zarządu Komendant Straży przedstawił problem braku czynnych i aktywnych 
strażaków, a szczególnie kierowców, aby utrzymać gotowość bojową do podjęcia akcji w 
przypadku zdarzeń losowych. 
W związku z powyższym zwrócił się do Pana Wójta i Państwa Radnych, aby zastanowić się 
nad rozwiązaniem w/w problemu w najbliższym czasie, jakie zastosować rozwiązania, co 
należy zmienić, aby utrzymać mobilność straży. Ponadto dodał, że jego zdaniem bez udziału i 
zaangażowania Wójta Gminy i Radnych, Zarząd Gminy OSP nie jest w stanie tego problemu 
rozwiązać samodzielnie. 
 
 W dniu 11 listopada z okazji Święta Niepodległości 11 listopada uczestniczył, wraz z 
Radnymi w uroczystości, która składała się z misterium przygotowanego na tą okoliczność 
przez młodzież z gimnazjum i Mszy Świętej w Kościele p.w. „Dobrego Pasterza” w 
Orchowie Górnym. Po uroczystościach w kościele wraz z Wójtem i Sołtysem Orchowa złożył 
wiązankę kwiatów pod pomnikiem Powstańców Wlkp. przy gimnazjum. 
 
 Z kolei dnia 23 listopada brał udział w spotkaniu z okazji Dnia Pracownika Socjalnego 
w Środowiskowym Domu Samopomocy w Słowikowie. 
 
 W dniu 27 listopada w Domu Strażaka i Kultury odbyło się spotkanie andrzejkowe 
Klubu Seniora „Złota Jesień”, którego również był gościem. Przekazał również 
podziękowania od prezesa klubu podziękowania dla Radnych za dotychczasową pomoc. 
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 Również w dniu 27 listopada na zaproszenie Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Bielsku uczestniczył w zebraniu z rodzicami dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej 
w Bielsku, które dotyczyło przekształcenia szkoły w filie SP w Orchowie. Po uzyskaniu 
wyjaśnień złożonych przez Wójta i dyskusji w powyższym temacie, mieszkańcy złożyli 
wniosek aby Radni wzięli pod uwagę fakt, iż z chwilą przekształcenia w szkołę filialną 
rodzice dzieci z Ostrowa zabiorą je ze szkoły w Bielsku.          
 
Ad. pkt 5) Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Teodor Pryka poinformował, że w okresie od 25.10 do dnia dzisiejszego: 
 
- uczestniczył także w uroczystościach i spotkaniach w których brał udział Przewodniczący Rady, 
- 6.11 brał udział w konferencji „Samorząd – lider zarządzania usług społecznych” której tematem 
było m.in. podsumowanie konkursu, w którym brał udział gminy z całej Polski i przedstawiały swoje 
osiągnięcia w dziedzinie usług społecznych, 
- 7.11 udał się do PUP w Słupcy, w celu omówienia możliwości dofinansowania prac publicznych i 
interwencyjnych jeszcze w tym roku, PUP z własnych środków planuje zorganizowanie program prac 
publicznych dla osób długotrwale bezrobotnych, bezrobotnych czego 5 osób zostanie od 17.12 
zatrudnionych na terenie gminy na okres 3 miesięcy, 
- 9.11 brał udział w posiedzeniu Związku Gmin Regionu Słupeckiego, które miało miejsce w Słupcy, 
a którego głównym tematem był przyszłoroczny budżet związku, omówienie planów finansowych 
oraz inne sprawy bieżące, 
- 12.11 uczestniczył w spotkaniu, które odbyło się w Mogilnie i dotyczyło uzgodnień w sprawie 
projektu lokalnej grupy działania w programie LEADER+, w ramach którego w schemacie II 
opracowane zostaną dwa projekty dla terenów rekreacyjno- sportowych w dwóch miejscowościach. 
Dodał, że uzgodnienia dotyczyły określenia terenów dla których projekty zostaną opracowane oraz 
zasad ich finansowania przez lokalną grupę działania.  
- 13.11 brał udział w konferencji inaugurującej program operacyjny „Kapitał ludzi”, podczas której 
poinformowano, iż pierwszy program z zakresu edukacji drobnej już został ogłoszony, a kolejne będą 
stopiono uruchamiane, 
- 14.11 uczestniczył w posiedzeniu Rady Miasta i Gminy Kleczew, na zaproszenie Przewodniczącego 
Rady, którego jednym z tematów była sprawa zasilania w wodę jezior budzisławskiego i 
wilczyńskiego, 
- 15.11 brał udział w szkoleniu Lokalnych Grup Działania LEADER+ pod tytułem „Co dalej”, na 
którym przedstawiona została koncepcja dalszego funkcjonowania LEADER+.  
- 20.11 uczestniczył w spotkaniu na zaproszenie starosty słupeckiego, podczas którego przedstwione 
zostały m.in. założenia do Wielkopolskiego Operacyjnego Programu Rozwoju Regionalnego, sposób 
wykorzystania środków oraz kryteria ich przyznawania. 
- 21.11 brał udział w konferencji zatytułowanej „Dotacje europejskie na ochronę środowiska”, 
- 26.11 uczestniczył w spotkaniu zarządu lokalnej grupy działania, z uwagi na fakt, iż jest 
przewodniczącym Rady Fundacji, nadmienił, że na ręce Przewodniczącego Rady złożył swoją 
rezygnację z reprezentowania gminy za radzie fundacji wraz z uzasadnieniem. 
Następnie poinformował zebranych, jakie prace zostały wykonane w ostatnim czasie na terenie gminy: 
- został wyremontowany sanitariat w Domu Strażaka i Kultury, 
- wstawiono nowe drzwi w świetlicy w Słowikowie, 
- wymieniono dwa okna w świetlicy w Skubarczewie, 
- wstawiono 4 okna w SP w Różannie oraz w SP w Bielsku, 
- trwa budowa wodociągu Ostrówek – Myślątkowo, do zakończenia budowy pozostało ok. 250m, 
jednak z uwagi na trudne warunki atmosferyczne prace mogą potrwać do końca miesiąca lub kilka dni 
dłużej, 
- zlikwidowany został jeden z kontenerów oczyszczalni ścieków w Orchowie, który nie był już 
używany, 
- wykonane zostało w dwóch miejscach zaniżenie studzienek wód deszczowych przy ul. Lipowej, 
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Poinformował także, że pracownicy publiczni oraz zatrudnieni do prac społecznie użytecznych na 
terenie gminy wykonywali głównie prace porządkowe, jednak w tej kwestii mogliby się także 
wypowiedzieć Sołtysi i Dyrektorzy którzy pełnili nadzór nad pracami wykonywanymi przez tych 
pracowników. 
Powiedział także, że trwa wycinka drzew, na które gmina uzyskała zezwolenia, a które zagrażają 
bezpieczeństwu, spośród których 2 drzewa zostały usunięte z parku w Słowikowie oraz 2 z parku w 
Linówcu, jak również przy ul. Kościuszki. 
- zostanie także wykonane trzebienie lasu w Gałczynku oraz na Mleczach, a pozyskane z tego tytułu 
drewno będzie służyło stolarzowi do prac wykonywanych na rzecz gminy. 
Zapoznał także zebranych ze sprawami bieżącymi, spośród których wymienił: 
- przygotowanie projektu budżetu, który został przedstawiony na wspólnej Komisji Rady, 
- przygotowane zostały także projekty uchwał na dzisiejszą sesję, 
- zakończono tłumaczenie teksu wniosku do Norweskiego Mechanizmu Finansowego, 
- uczestniczyliśmy także w pracach projektowych w ramach opracowania projektów/projektów 
projektów dla terenów rekreacyjno- sportowych, 
- udział w szkoleniu z zakresu programu poakcesyjnego wsparcia obszarów wiejskich, zaprosił osoby 
zainteresowane do współpracy, aby można było skorzystać z jak największej liczby środków z 
zewnątrz. 
Poinformował także, że istnieje możliwość pozbywania się gałęzi, które będą zabierane przez urząd i 
wykorzystywane do spalania w piecu w Domu Strażaka, w związku z powyższym nie będzie zgody na 
ich wypalanie, chyba, że będą to drobne krzewy.  
Nadmienił także, że został ustalony dzień i godzina pełnienia przez policjantów stałego dyżuru na 
posterunku w Orchowie, który będzie obejmował poniedziałki w godz. 9.00 – 11.00. dodał, że 
informacja w tym zakresie zostanie podana do wiadomości publicznej poprzez umieszczenie na 
stronie internetowej urzędu. 
Poinformował także o ustaleniach Komisji Bezpieczeństwa, która odbyła się w urzędzie w dniu 
dzisiejszym. Należą do nich: zamontowanie barierki na rynku w oraz wyznaczenie pasów 
parkingowych na rynku w Orchowie w ramach projektu zabezpieczenia rynku. Ustawione zostanie 
lustro na skrzyżowaniu ul. Kazimierza Wielkiego Wielkiego ul. Ks. Nikodema Siega, odwodniony 
teren w Różannie, wyznaczone tereny pod zatoczki oraz wycięte drzewo obok posesji Pana 
Paradowksiego w Różannie. 
Poinformował także, iż nowy regulamin wynagradzania nauczyciel i przyznawania im dodatków 
został przesłany do Związku Nauczycielstwa Polskiego. Dodał, że na spotkaniu z przedstawicielami 
ZNP, przedstawili oni swoją propozycję, która dotyczyła przyznania nauczycielom Szkoły 
Podstawowej w Orchowie dodatku za fakt, iż uczą w budynku przedszkola i szkoły i muszą się w 
związku z tym przemieszczać co stanowi dla nich uciążliwość. Wójt nie ukrywał, że w/w propozycja 
wprawiła go w ogromne zdziwienie Dodał, ze w przyszłorocznym projekcie regulaminu planuje się 
podniesienie dodatku za wychowawstwo z 2 zł do 2,5 zł, podczas gdy ZNP zaproponował 3,5 zł oraz 
dodatku motywacyjnego do 2,5% . Na zakończenie Wójt stwierdził, że myśli o 2-tygodniowym 
urlopie, aby przemyśleć sprawę reorganizacji oświaty i propozycji ZNP. 
 
Ad. pkt 6) Wyrażenie opinii o wniosku Wójta Gminy dotyczącego reorganizacji oświaty w 
gminie.  
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk poprosił Przewodniczących Komisji Rady o 
przedstawienie wniosku podjętego na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 22 listopada 2007r. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna zapoznała zebranych z treścią w/w wniosku, w 
następującym brzmieniu: 
„„Z dniem 31.08.2008r. tworzy się w Orchowie Zespół Szkół w skład którego weszłyby: 
 

1) Publiczne Gimnazjum w Orchowie, 
2) Publiczna Szkoła Podstawowa w Orchowie z filiami w Bielsku kl. I-VI z „0”; Różannie kl. I-

III z „0” oraz Słowikowie kl. I-III z „0”, 
3) Publiczne Przedszkole w Orchowie 
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 dotyczącym reorganizacji oświaty w gminie. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk otworzył dyskusję w powyższym temacie. 
 
Jako pierwszy głos zabrał Wójt Teodor Pryka, który podkreślił, że na dzisiejszej sesji oczekuje jedynie 
wyrażenia przez Radnych opinii o w/w wniosku, która to opinia będzie stanowiła upoważnienia do 
przeprowadzenia rozmów na temat reorganizacji z Kuratorium Oświaty. Jeżeli kuratorium przychyli 
się do przedstawionej propozycji to rozpoczną się rozmowy ze społeczeństwem, a więc konsultacje, 
po czym wymagana jest zgoda Rady Gminy i podjęcie stosownej uchwały.  
 
W dalszej części obrad głos zabrał Radny Michał Szymański, który wnioskował o pozostawienie SP w 
Bielsku, co najmniej na rok, jako samodzielnej placówki, z klasami I-VI, którą kierowałby dyrektor 
szkoły. Wniosek motywował faktem, iż do szkoły uczęszczają dzieci z Ostrowa, których rodzice 
wyrazili wolę posłania ich następnie do gimnazjum w Orchowie. 
 
Następnie ze stanowiskiem rodziców z Bielska zapoznała zebranych Alicja Wawrzyniak. Odczytała 
prośbę skierowaną do Przewodniczącego Rady, wystosowaną przez członków Rady Rodziców i Rady 
Pedagogicznej Szkoły Podstawowej w Bielsku, o nie włączanie ich szkoły do mającego powstać 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego, której treść stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Dodała także, że współpraca z obecną Panią Dyrektor szkoły układa się bardzo dobrze, więc dlaczego 
miałaby zostać pozbawiona pełnionej funkcji. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zaznaczył, że nie należy traktować sprawy w ten sposób, 
gdyż nie chodzi o złą pracę dyrektora. 
 
Przedstawiciel rodziców z Bielska Ryszard Spychacz, zwrócił się z zapytaniem do członków Komisji 
Oświaty, jakie oszczędności uzyska gmina z planowanej reorganizacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna odpowiedziała, że jednym z ważniejszych powodów 
planowanej reorganizacji, jest poprawa organizacji w szkołach. 
 
W dalszej części obrad Przewodniczący Rady ponownie udzielił głosu przedstawicielce rodziców z 
Bielska Alicji Wawrzyniak, która stwierdziła, że wszyscy zdają sobie sprawę z faktu, iż gmina 
dokłada środki finansowe do utrzymania szkoły, za co wyraziła podziękowania, zapewniła także 
zarówno rodzice, jak i nauczyciele mogą przyczynić się do zmniejszenia kosztów funkcjonowania 
szkoły, gdyż osobom tym zależy na utrzymaniu szkoły, jej renomy oraz zatrzymaniu uczęszczających 
do niej uczniów. Podkreśliła także, że w szkole mieści się także oddział przedszkolny oraz świetlica, 
co dodatkowo przemawia za pozostawieniem szkoły jako samodzielnej placówki. 
  
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk wyjaśnił, że sytuacja dojrzała do przeprowadzenia 
reorganizacji, co jednak nie wiąże się z likwidacją szkół. Powiedział, że należy spojrzeć na sprawę 
rozważnie i obiektywnie, gdyż w wielu miejscowościach przeprowadza się reorganizację, gdyż z roku 
na rok rosną koszty utrzymania szkół, przy czym spada liczebność dzieci, a istnieje potrzeba realizacji 
także innych zadań, których wykonania wymagają mieszkańcy. Dodał, że łatwiej jest utrzymać i 
dofinansować jeden obiekt, który stanie się wizytówką gminy. Nadmienił, również że reorganizacja 
będzie przebiegała stopniowo, kolejnymi etapami. 
 
Reprezentantka rodziców uczniów z Ostrowa, Hanna Wojtylak-Bąk, poinformowała, że rodzice są 
zadowoleni z podjęcia decyzji o posłaniu swoich dzieci do szkoły w Bielsku. Zwróciła jednak uwagę 
na fakt, iż w przypadku utworzenia filii w Bielsku, rodzice zdecydują się na skierowanie dzieci do 
szkoły do Strzelna, z uwagi na utrudniony kontakt z dyrektorem szkoły, który będzie pełnił obowiązki 
w Orchowie. 
 
Następnie Radny Ryszard Świtek przedstawił zebranym treść pisma wystosowanego przez 
mieszkańców Różanny, skierowane do Wójta i Rady Gminy, w którym zaznaczono, że rodzice 
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uczniów Szkoły Podstawowej w Różanie oraz mieszkańcy okolicznych wiosek nie wyrażają zgody na 
obniżenie stopnia organizacyjnego szkoły do klas I-III. Niniejsze pismo stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu. Zaapelował przy tym do Radnych aby w/w wniosek także poddać pod 
dyskusję. 
 
Przedstawicielka Rady Pedagogicznej w Bielsku Alicja Warzyniak zwróciła się także z prośbą o 
rozpatrywanie z osobna, indywidualnie wniosków każdej ze szkół, gdyż każda ma swoje wady i 
zalety. Dodała, że mieszkańcy nie są przeciwni reorganizacji, jednak pod warunkiem, że będzie ona 
zasadna i przyniesie pozytywne efekty. 
 
Reprezentanci rodziców uczniów z Bielska informowali także, iż są gotowi podjąć się dofinansowania 
szkoły, aby nie doprowadzić do jej zamknięcia i niszczenia. Apelowali także do Radnych, aby byli 
dobrymi gospodarzami gminy i nie zmarnowali pracy i wysiłku rodziców i nauczycieli i prosili o 
kolejną szansę i możliwość dalszego funkcjonowania szkoły w Bielsku jako samodzielnej placówki, 
przynajmniej o rok dłużej niż zakłada plan reorganizacji. Zapoznali także zebranych z listą dzieci z 
Ostrowa uczęszczających do szkoły w Bielsku. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk przypomniał, że w przyszłorocznym budżecie gminy 
przewidziano pewne środki na przygotowanie projektu rozbudowy obiektu szkolnego w Orchowie. 
Zapewnił, że nikt nie likwiduje szkoły w Bielsku, jednak bez przeprowadzenia reformy zasad 
funkcjonowania szkół w gminie, może dojść do sytuacji, że za kilka lat trzeba będzie niektóre z nich 
zamknąć. 
 
Radny Michał Szymański zapewniał, że współpraca ze szkołą układa się bardzo pomyślnie, 
organizowane są w szkole imprezy, z których dochód przeznaczany jest na zakup pomocy 
dydaktycznych, dodał, że sołectwo zawsze może liczyć na pomoc ze strony Pani Dyrektor, która 
udostępnia pomieszczenia szkolne na jego rzecz. Kończąc wypowiedz zaapelował do Radnych o 
podjęcie właściwej i rozważnej decyzji przed przystąpieniem do głosowania nad reorganizacją 
oświaty. 
 
Radny Jacek Misztal zwrócił się z zapytaniem do Wójta Gminy, czy nadal podtrzymuje fakt, iż w 
związku z reorganizacją nastąpi rozbudowa gimnazjum. Odnosząc się do prowadzonej dyskusji 
powiedział, że niezależnie od wyników dzisiejszego głosowania nad wnioskiem Wójta, dotyczącym 
reorganizacji oświaty, nie przesądza to o ostatecznej decyzji w powyższej kwestii, gdyż kolejnym 
etapem będzie rozmowa z kuratorium, które przedstawi swoją opinię w kwestii  planowanej 
reorganizacji. 
 
Wójt Teodor Pryka potwierdził, że podtrzymuje powyższą deklarację. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Słowikowie Elżbieta Przybylska oraz Dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Różannie Elżbieta Maciejewska zapytały jakiego rzędu oszczędności gmina osiągnie dzięki 
reorganizacji. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk wyjaśnił, że koszty zostaną wyliczone w sytuacji, gdy 
Rada pozytywnie zaopiniuje wniosek złożony przez Wójta Gminy. Dodał, że o zmniejszaniu kosztów 
będzie można mówić po kilku latach od przeprowadzenia reorganizacji. Nadmienił także, że 
generalnie chodzi o poprawę sytuacji organizacyjnej w szkołach. 
 
Wójt Teodor Pryka dodał, że do tej pory ze strony związków zawodowych nie zostały złożone żadne 
wnioski o dofinansowanie szkół z zewnątrz. 
 
Reprezentanci rodziców uczniów z Bielska i Ostrowa swój sprzeciw przeciwko utworzeniu filii szkoły 
w Bielsku argumentowali także faktem, iż w takiej sytuacji rodzice uczniów z Ostrowa poślą swoje 
dzieci do szkoły do Strzelna, z uwagi na utrudniony kontakt z dyrektorem. Argumentowali także, że 
utworzenie filii spowoduje brak nadzoru nad budynkiem szkoły i gorszą politykę kadrową. Po czym 
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ponownie zwrócili się do Radnych o zachowanie rozwagi, podjęcie szerszej dyskusji nad 
funkcjonowaniem szkół, aby nie popsuć tego co zostało do tej pory zrobione i zachować dobrą opinię 
o gminie, która stara się pomagać rodzicom i nauczycielom w utrzymaniu szkół. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk przypomniał, że w 2002r., gdy planowano zamknięcie 
Szkoły Podstawowej w Bielsku z uwagi na zbyt małą liczbę uczniów, przeprowadzono dyskusję w 
wyniku której, dzięki pomocy Rady Gminy szkoła do dnia dzisiejszego funkcjonuje. 
 
Przedstawicielka rodziców uczniów Szkoły Podstawowej w Słowikowie wyraziła obawy, iż  
przekształcenie szkoły w filię będzie miało wpływ na upadek mieszczącego się przy szkole 
Środowiskowego Domu Samopomocy, co w konsekwencji doprowadzi do zrujnowania budynku. 
Dodała, że dzięki Pani Dyrektor SP w Słowikowie, która włożyła dużo pracy i wysiłku w odnowienie 
budynku i funkcjonowanie obu placówek. 
 
W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zarządził 10 min.przerwy 
 
Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Aleksandrze Szepeluk, przedstawicielce rodziców 
uczniów szkoły w Różanie, która wyraziła obawy, iż w przypadku obniżenia stopnia organizacyjnego 
do klas I-III rodzice poślą swoje dzieci do szkoły w Gębicach, a co za tym idzie, gmina nie otrzyma na 
te dzieci subwencji. Zwróciła także uwagę na fakt, iż w razie ograniczenia funkcjonowania szkoły, 
nadal będzie konieczne ogrzewanie całego budynku. Kończąc wypowiedź zwróciła się także z prośbą 
do Radnych o rozsądne podejście do sprawy i pozytywne rozpatrzenie prośby rady rodziców. 
 
Dyrektor Gimnazjum Elżbieta Gonicka sugerowała, aby przed podjęciem tak ważnej decyzji, dokonać 
obliczenia konkretnych zysków wynikających z planowanej reorganizacji w odniesieniu do każdej z 
placówek. Dodała, że oświata nigdy nie była i nie będzie dochodowym działem, a właściwe 
kształcenie młodzieży wiąże się z koniecznością dofinansowania. Nadmieniła, że dokonanie wyliczeń 
zysków powstałych w wyniku połączenia szkół i rozpatrzenie każdej placówki indywidualnie być 
może wpłynie na większe zrozumienie dla podejmowanych decyzji w kwestii reorganizacji. 
 
Przewodniczący Rady zapewnił, że konkretne wyliczenia zostaną opracowane w sytuacji. gdy Rada 
wyrazi pozytywną opinię o wniosku złożonym przez Wójta. 
 
Wójt dodał, że należy raczej mówić o ograniczeniu wydatków w związku z planowaną reorganizacją, 
a nie o oszczędnościach. Powiedział także, że jednym z powodów reorganizacji jest powołanie jednej 
osoby na stanowisko dyrektora, która będzie zarządzała całym zespołem, co wpłynie na poprawę 
organizacji i lepsze wykorzystanie placówek. 
 
Dyrektor Gimnazjum Elżbieta Gonicka zaznaczyła, aby kwestie związane z rozbudową odnoszone 
były do ogółu szkół, a nie tylko w stosunku do gimnazjum. Dodała, że ważną kwestią jest fakt, aby 
powstała baza była jak najlepsza i służyła ogółowi szkół. 
 
Następnie głos zabrał Radny Ryszard Świtek, który stwierdził, że należałoby odłożyć głosowanie w 
sprawie reorganizacji oświaty, a w tym czasie wsłuchać się w opinię społeczeństwa na w/w temat i ją 
rozważyć. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk powiedział, że sytuacja w oświacie dojrzała do momentu, 
aby taką reorganizację przeprowadzić i nie należy jej odwlekać w czasie, po czym miała miejsce 
krótka wymiana zdań z Radnym Ryszardem Świtkiem, który był zdania, iż należy odłożyć głosowanie 
nad reorganizacją oświaty w wyniku której Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zabrał głos 
Radnemu Ryszardowi Świtkowi, z uwagi na fakt, iż jego dalsza wypowiedź nie odnosiła się do 
omawianej kwestii i zamknął dyskusję w powyższym temacie. 
 
W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk odczytał wniosek w brzmieniu jak 
niżej: 
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„Z dniem 31.08.2008r. tworzy się w Orchowie Zespół Szkół w skład którego weszłyby: 
 

4) Publiczne Gimnazjum w Orchowie, 
5) Publiczna Szkoła Podstawowa w Orchowie z filiami w Bielsku kl. I-VI z „0”; Różannie kl. I-

III z „0” oraz Słowikowie kl. I-III z „0”, 
6) Publiczne Przedszkole w Orchowie 

 dotyczącym reorganizacji oświaty w gminie.” 
i poddał go pod głosowanie. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, za wnioskiem głosowało 9 Radnych, 3 Radnych było 
przeciw, a 2 Radnych wstrzymało się od głosu. (w obecności 15 Radnych) 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk stwierdził, że w/w wniosek został przyjęty przez Radę 
większością głosów  po czym zarządził 3 min. przerwę. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady przystąpił do omówienia kolejnego punktu z porządku obrad.  
 
Ad. pkt 7) Podjęcie uchwał: 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekty uchwał, które 
zawarte są w dzisiejszym porządku obrad. 
 

1) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  - druk 
nr 91 

 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy mają przed sobą 
druk nr 91 z treścią niniejszej uchwały, po czym zaznaczył, że projekt powyższej uchwały był 
omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady i poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rady 
na temat powyższego projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia 
komisji w dniu 22.11 Komisje Rady większością głosów (przy 13 głosach „za” w obecności 13 
Radnych) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym wobec braku uwag i pytań 
poddał go pod głosowanie. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, za przyjęciem powyższego projektu uchwały głosowało 15 
Radnych. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty przez Radę 
Gminy jednogłośnie. Uchwała Nr XV/91/07 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

2) w sprawie obniżenia średniej ceny 1q żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczania 
    podatku rolnego na obszarze Gminy Orchowo – druk nr 92, 

  
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy mają przed sobą 
druk nr 92 z treścią niniejszej uchwały, po czym zaznaczył, że projekt powyższej uchwały był 
omawiany na wspólnej Komisji Rady i poprosił Przewodniczących o przedstawienie opinii Komisji 
Rady na temat powyższego projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski poinformował, że podczas wspólnego 
posiedzenia komisji w dniu 22.11 Komisje Rady większością głosów (przy 8 głosach „za” i 5 głosach 
„przeciw” w obecności 13 Radnych) pozytywnie zaopiniowały projekt niniejszej uchwały. – druk nr 
92 
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Następnie Radny Bogdan Piotrowski złożył wniosek o obniżenie stawki obniżenia średniej ceny 1q 
żyta przyjmowanej jako podstawie do obliczania podatku rolnego do 30 zł. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk przypomniał, że wniosek złożony przez Wójta, który 
zaproponował obniżenie obniżenia średniej ceny 1q żyta przyjmowanej jako podstawie do obliczania 
podatku rolnego został przyjęty większością głosów podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady, z 
związku z powyższym jest to wniosek dalej idący i korzystniejszy dla gminy. 
 
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym wobec braku innych uwag i 
pytań poddał go pod głosowanie. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, za przyjęciem powyższego projektu uchwały głosowało 9 
Radnych, a przeciwko głosowało 6 Radnych  
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk stwierdził, że projekt uchwały w sprawie został przyjęty 
przez Radę Gminy większością głosów. Uchwała Nr XV/92/07 stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu. 
 

3) w sprawie ustalenia wysokości stawek procentowych opłat adiacenckich – druk nr 93, 
 

 
Na wstępie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy 
mają przed sobą druk nr 93 z treścią niniejszej uchwały, po czym zaznaczył, że projekt powyższej 
uchwały był omawiany na wspólnej Komisji Rady i poprosił Przewodniczących o przedstawienie 
opinii Komisji Rady na temat powyższego projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia  
Komisje Rady większością głosów (przy 8 głosach „za”, 2 „przeciw” i 2 „wstrzymujących” w 
obecności 13 Radnych) pozytywnie zaopiniowały projekt niniejszej uchwały. 
 
Radny Bogdan Piotrowski wnioskował o poddanie pod głosowanie wniosku dotyczącego 
pozostawienia wysokości opłaty adiacenckiej na dotychczasowym poziomie 15 %, który został 
zaproponowany przez Wójta 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk wyjaśnił, że wniosek dotyczący obniżenia wysokości 
opłaty adiacenckiej do poziomu 10% został przyjęty większością głosów podczas wspólnego 
posiedzenia Komisji Rady, z związku z powyższym jest to wniosek dalej idący. 
 
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym wobec braku innych uwag i 
pytań poddał go pod głosowanie. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, za przyjęciem powyższego projektu uchwały głosowało 9 
Radnych,  5 przeciw, natomiast 1 Radny wstrzymał się od głosu. (w obecności 15 Radnych) 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk stwierdził, że projekt uchwały w sprawie został przyjęty 
przez Radę Gminy większością głosów. Uchwała Nr XV/93/07 stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu. 
 

4) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Orchowo   
nieruchomości  działek o nr 49/25 i 73/14 o łącznej powierzchni 0,6084 ha. – druk nr 94,  

 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy 
mają przed sobą druk nr 94 z treścią niniejszej uchwały, po czym zaznaczył, że projekt powyższej 
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uchwały był omawiany na wspólnej Komisji Rady i poprosił Przewodniczących o przedstawienie 
opinii Komisji Rady na temat powyższego projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia  
Komisje Rady większością głosów (przy 13 głosach „za” w obecności 13) pozytywnie zaopiniowały 
projekt niniejszej uchwały 
 
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym wobec braku uwag i pytań 
poddał go pod głosowanie. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, za przyjęciem powyższego projektu uchwały głosowało 15 
Radnych. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk stwierdził, że projekt uchwały w sprawie został przyjęty 
przez Radę Gminy jednogłośnie. Uchwała Nr XV/94/07 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu. 
 

5) w sprawie zmiany treści uchwały Nr XIII/80/07 Rady Gminy Orchowo z dnia 27 września 
2007r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Słowikowo – Rękawczyn  
       –  druk 95 

 
Na wstępie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy 
mają przed sobą druk nr 95 z treścią niniejszej uchwały, po czym zaznaczył, że projekt powyższej 
uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady i poprosił o przedstawienie opinii 
Komisji Rady na temat powyższego projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia  
Komisje Rady większością głosów (przy 12 głosach „za” w obecności 13 Radnych) pozytywnie 
zaopiniowały projekt niniejszej uchwały 
 
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym wobec braku uwag i 
wniosków poddał go pod głosowanie. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, za przyjęciem powyższego projektu uchwały głosowało 14 
Radnych. (w obecności 15 Radnych) 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk stwierdził, że projekt uchwały w sprawie został przyjęty 
przez Radę Gminy jednogłośnie. Uchwała Nr XV/95/07  stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu. 
 

6) w sprawie zmiany treści uchwały Nr XIII/81/07 Rady Gminy Orchowo z dnia 27 września  
2007r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Osówiec i Suszewo  
      – druk nr 96, 

 
Na wstępie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy 
mają przed sobą druk nr 96 z treścią niniejszej uchwały, po czym zaznaczył, że projekt powyższej 
uchwały był omawiany na wspólnej Komisji Rady i poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rady na 
temat powyższego projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia  
Komisje Rady większością głosów (przy 13 głosach „za” w obecności 13 Radnych) pozytywnie 
zaopiniowały projekt niniejszej uchwały. 
 
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym wobec braku uwag i pytań 
poddał go pod głosowanie. 
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W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, za przyjęciem powyższego projektu uchwały głosowało 15 
Radnych. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk stwierdził, że projekt uchwały w sprawie został przyjęty 
przez Radę Gminy jednogłośnie. Uchwała Nr XV/96/07 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 
 

7) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2007 – druk nr 97, 
 
Na wstępie Pani Skarbnik Gminy Maria Stranz zapoznała zebranych z autopoprawką do w/w projektu 
uchwały związaną z faktem, iż Ministerstwo Finansów przyznało gminie kwotę 1.000 zł związaną z 
wnioskiem o zwrot odpraw wypłaconych  nauczycielom, dlatego aby te środki wykorzystać jeszcze w 
tym roku należy takie zmiany wprowadzić w budżecie na rok 2007. Dodała także, że dochody budżetu 
zostaną zwiększone o kwotę 1.000 zł, natomiast po stronie wydatków zostaną one przeznaczone na 
zakup materiałów dla gimnazjum. 
 
Wójt Teodor Pryka nadmienił, że gmina wnioskowała o wyższą kwotę zwrotu odpraw wypłaconych 
nauczycielom odchodzącym na emeryturę, podczas gdy otrzymaliśmy tylko 1.000 zł. 
 
Nastepnie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy mają 
przed sobą druk nr 97 z treścią niniejszej uchwały, po czym zaznaczył, że projekt powyższej uchwały 
był omawiany na wspólnej?? Komisji Rady i poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rady na temat 
powyższego projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że podczas wspólnego posiedzenia  
Komisje Rady większością głosów (przy 10 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” w obecności 13 
Radnych) pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt uchwały przed zaproponowaną na dzisiejszej 
sesji autopoprawką. 
 
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym wobec braku uwag i pytań 
poddał go pod głosowanie. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, za przyjęciem powyższego projektu uchwały głosowało 15 
Radnych. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk stwierdził, że projekt uchwały w sprawie został przyjęty 
przez Radę Gminy jednogłośnie. Uchwała Nr XV/97/07 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. pkt 8) Interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk zapoznał zebranych z treścią pisma 
skierowanego do wiadomości przewodniczącego Rady, którego adresatem był Wlkp. Zarząd Dróg 
Woj., a które informowało o zwołaniu Komisji Bezpieczeństwa na dzień 29 listopada 2007r. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Maria Hendrysiak zaapelowała aby powrócić do tematu budowy ronda na 
zakręcie koło SP w Orchowie, z uwagi na fakt, iż jest to jeden z najniebezpieczniejszych odcinków 
drogi. 
 
Wójt przypomniał, że wniosek podobnej treści, został już złożony przez Radnego Jacka Misztala i 
dodał, że zostanie on ponowiony i skierowany do Wlkp. Zarządu Dróg Woj. 
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Radny Michał Matkowski skierował do Wójta ustną interpelację, która dotyczyła poprawy 
bezpieczeństwa na zakręcie przy drugim kanale przy ul. Lipowej, poprzez oklejenie wskazanego 
miejsca taśmą fluorescencyjną. Wnioskował także o zamontowanie barierek na ul. Lipowej w 
miejscu gdzie kończą się płyty chodnikowe przy dyskotece. 
 
Radny Ryszard Świtek przypomniał o kwestii jaką poruszał na wspólnej Komisji Rady, a która 
dotyczyła obcięcia gałęzi drzewa znajdującego się naprzeciwko Ośrodka Zdrowia. 
 
Wójt Teodor Pryka poinformował, że ma w/w kwestię na uwadze i jak tylko energetyka pojawi się z 
podnośnikiem w Orchowie, to gałęzie zostaną przycięte. 
 
Radny Bogdan Chmielarczyk wnioskował o zabezpieczenie słupów energetycznych, które znajdują się 
w Ostrówku, z których wystają same druty i stwarzają niebezpieczeństwo. 
 
Ad. pkt 9) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Wobec braku uwag ze strony Radnych odnośnie odpowiedzi na zgłaszane interpelacje i zapytania 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk przystąpił do omówienia kolejnego punktu z porządku 
obrad. 
 
Ad. pkt 10) Wnioski, problemy wsi, informacje. 
 
Na wstępie Radny Michał Matkowski odczytał treść wniosku, którego adresatem był Minister Spraw 
Wewnętrznych i Administracji, które dotyczyło wyrażenia przez Wojewodę pozytywnej opinii o 
wniosku Rady Gminy Orchowo o zmianie nazw miejscowości. (załącznik nr 12) 
 
Sołtys Szydłówca Anna Andrzejwska wnioskowała o wystosowanie pisma do PKS w Koninie z 
prośbą o zawieszenie rozkładu jazdy autobusów na przystanku na ul. Słupeckiej. 
 
Radny Bogdan Chmielarczyk także wnioskował o zwrócenie się z prośbą do PKS Mogilno o 
zawieszenie na przystanku w Myślątkowie aktualnego rozkładu jazdy autobusów. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Maria Hendrysiak zwróciła uwagę na brak połączenia autobusowego z 
Koninem, z uwagi na wycofanie przez PKS Konin jedynego autobusu kursującego z Orchowa do 
Konina. 
 
Wójt Teodor Pryka poinformował, że na Komisji Bezpieczeństwa w dniu dzisiejszym ustalono, że 
będą wytyczone miejsca gdzie mają zostać zrobione wysepki, dodał, że będzie odnowiony chodnik w 
Myślątkowie, jednak prace z tym związane zostaną przeprowadzone przy okazji wykonywania 
wysepek. 
 
Radny Ryszard Świtek zapytał, czy przy wyborze lokalizacji stacjonowania karetki, która będzie 
zabierała chorych z gminy Orchowo, będą brane pod uwagę opinie społeczeństwa. 
 
Wójt powiedział, że karetka, która obsługuje gminę, nadal stacjonuje w Słupcy, jednak kwestia ta 
będzie poddana pod rozwagę. 
 
Radny Ryszard Świtek zaproponował, aby zwołać w każdym sołectwie zebranie, przedstawić 
społeczeństwu koncepcje lokalizacji karetki i zapoznać się z jego opinią.  
 
Radna Teresa Poniedziałek poinformowała, że w dniu 11.12.2007r. w Różannie odbędzie się zebranie 
sołeckie, którego jednym z poruszanych tematów będzie kwestia lokalizacji karetki pogotowia. 
Zapytała także, o możliwość wycięcia skupiska krzewów na Siedluchnie. 
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Wójt powiedział, że gałęzie większych rozmiarów będą stamtąd zabrane i wykorzystane do spalania. 
Dodał także, że aktualnie na terenie gminy obowiązuje zakaz spalanie gałęzi, które będą zabierane 
przez gminę. Zapoznał także zebranych z treścią pisma dotyczącego wyników inspekcji Komendy 
Wojewódzkiej PSP w Poznaniu gotowości operacyjnej jednostki OSP Orchowo.(załącznik nr 13) 
 
W dalszej części obrad Radny Ryszard Świtek zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Rady, 
dotyczącym wyjaśnienia kwestii buntowania przez Przewodniczącego Rady mieszkańców Słowikowa 
przeciwko niektórym członkom spółki wodnej. 
 
Z uwagi na opuszczenie przez Przewodniczącego Rady Hieronima Adamczyka sali posiedzeń dalszą 
część obrad sesji poprowadziła Wiceprzewodnicząca Rady Maria Hendrysiak, która wyjaśniła, że nie 
udzieli Radnemu Świtkowi odpowiedzi na postawione przez niego pytanie. 
 
Ad. pkt 11) Zakończenie XV/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
 
Kończąc obrady sesji Wiceprzewodnicząca Rady Maria Hendrysiak poinformowała o optymistycznym 
fakcie, iż przekonała się, że niedawno zakupiona karetka pogotowia dla szpitala w Słupcy przyjechała 
na wezwanie w ciągu 20 min. Wyraziła także pełne uznanie i szacunek dla personelu karetki.  
 
Wobec braku zapytań i wyczerpaniu się porządku obrad, o godzinie 17.30 Wiceprzewodnicząca Rady 
Maria Hendrysiak podziękowała radnym i gościom za udział w sesji i zakończyła obrady – „Zamykam 
XV Sesję Rady Gminy Orchowo”. 
 
   
 
Protokół sporządziła: 
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